
Beer Miklós: esélyt kaptunk
Ezekben a napokban talán igazíthatunk 
is az életünkön, hogy harmóniában 
létezhessünk a teremtett világ rendjével 
– mondja a nyugalmazott püspök.  9. oldal

tettekkel segítünk
A járvány nemcsak a mindennapjainkat, 
de az újpesti büdzsét is alaposan átrendezi. 
Az önkormányzat azonban nem enged 
az emberközpontú költségvetésből.    4. oldal
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kétezer Métert futott MezítláB a világBajnoki aranyéreMért
Négy szám után hat másodperccel vezetett üldözője, a moszkvai olimpiai bajnok, Sztarosztyin előtt 

 Mizsér Attila a melbourne-i öttusa világbajnokságon, amikor rajthoz állt a négyezer méteres terepfutáshoz.  
Ha megőrzi néhány másodperces előnyét, világbajnok. 13. oldal  

ünnep 
járvány 
idején  

az önkorMányzat dolgozói 
lelkesek, szívesen segítenek
Az Operatív törzsnek a víruson kívül a csalókkal 
is szembe kell néznie, de a hivatástudat és a 
szolidaritás sokat segít a küzdelemben.   6. oldal

Újpest ÖNkormáNYzatáNak hivatalos lapja 2020. április 14., Xiv. évf., 8. szám

Hetente fertőtlenítik 
az óvodákat 

Öt ovi továbbra is ügyeleti rendszerben műkö-
dik, április 27-e után pedig más intézménye-
ket jelölnek ki erre a feladatra – mondta el az 
Újpesti Naplónak Bedő Katalin. Újpest kultú-
ráért, oktatásért, társadalmi kapcsolatokért és 
kommunikációért felelős alpolgármestere azt 
is hozzátette: hetente fertőtlenítik az újpesti 
óvodákat, és a rászoruló gyermekek étkezte-
tését is megoldják.   3. oldal
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Nemrégiben beszélgettünk egy évfolyamtársammal 
arról, hogy talán mi vagyunk az utolsó korosztály, 
amelynek nagy, általános generációs élményei van-
nak. A mai harmincasok-negyvenesek úgy nőttek 
fel, hogy az egy-két, később négy-öt televíziós adón 
sugárzott meséket, filmeket, vetélkedőket, műsorokat mindenki nézte, 
és a mai napig emlékszünk rájuk. A híreket akkor is tudtuk, ha nem ér-
dekeltek minket, hiszen a híradót mindenki megnézte az esti film előtt. 
Másnap pedig a hírekről és a filmről is beszélgethettük bárkivel. Ha ma 
próbálkoznánk ezzel, jó eséllyel kiderülne, hogy előző este mindenki 
más csatornára kapcsolt, online nézett egy sorozatot, vagy letöltött egy 
filmet a netről. S ha nem ugyanazt a híradót néztük, könnyen lehet, 
hogy „hírek” alatt is egészen mást értünk.  Két-három évtizeddel ezelőtt 
a rádióban, tévében játszott slágereket kívülről tudtuk – azokat is, ami-
ket nem szerettünk. Ma a különböző online csatornákon milliók rajon-
ganak olyan előadókért, akiknek más milliók a létezéséről sem tudnak, 
és simán leélhetünk akár egy egész életet úgy, hogy az általunk kedvelt 
zenészeken és stílusokon kívül egy hangot sem hallunk. A globalizáció 
és az internet összezsugorította a nagyvilágot, ám közben lényegesen 
messzebb is tolt minket egymástól. Másodpercek alatt juttathatunk el 
egy levelet a Föld másik oldalára, videócsetelhetünk két kontinenssel 
arrébb élő ismerőseinkkel, barátokat szerezhetünk sok ezer kilométer-
nyi távolságból – s közben néha alig találunk közös témát a szomszé-
dokkal vagy a kollégákkal. 

Legalábbis eddig így volt. A járvány azonban mindenkit érint, mind-
annyian átéljük, megszenvedjük valamilyen formában. Teljesen mindegy, 
milyen zenét hallgatunk, melyik csatornán melyik hírműsorra kapcsolunk, 
vagy milyen filmet nézünk este – a nagy többség a négy fal közé zárva 
teszi ezt. A történelem, amely az elmúlt évtizedekben csak néha-néha 
kukkantott be a képernyőn keresztül az Antall József halála miatt meg-
szakított Kacsameséken, vagy az ikertornyok élőben követhető összeom-
lásán keresztül, most alaposan ránk rúgta az ajtót. Aztán ránk is zárta.  
Ezt a műsort nem a tévé közvetíti, ez itt és most történik. Nem valahol 
távol zajlik, hanem a nappalinkban. Főszereplői nem politikusok, katonák, 
terroristák, vagy szabadágharcosok – hanem mi. Mi 2-3 milliárdnyian, 
akikre most pillanatok alatt szakadt rá az a felelősség, amelyet korábban 
a képernyőn látható öltönyös, vagy épp egyenruhás történelemformálók 
nyakába varrhattunk. A világot most nem a bölcs államférfiak és önzet-
len hősök mentik meg, vagy a gátlástalan hatalomvágyók és vérszomjas 
fanatikusok teszik tönkre – hanem mi. A jófiú és a főgonosz szerepét is 
felkínálja nekünk a sors, s rajtunk áll, melyiket fogadjuk el. 

Ha tíz-húsz év múlva szóba kerül 2020 tavasza, Johannesburgtól 
Reykjavíkig, New Yorktól Tokióig mindannyian ugyanazt fogjuk rávág-
ni: karantén, járvány, „maradj otthon!”. A két világháború óta nem volt 
olyan jelenség, amelyet ennyi ember, ilyen sok helyen egyszerre élt 
volna át. S tegyük hozzá: még a világégések is egész kontinenseket 
hagytak érintetlenül, ellentétben a koronavírussal, amely e sorok írá-
sakor a Földkerekség 195 országából 184-be jutott el. Alighanem az 
emberiség történelmének legnagyobb közös élményét éljük most át. 
Hogy kedélyes anekdotaként vagy szörnyű rémtörténetként meséljük-e 
unokáinknak, most még rajtunk múlik. Ha ezekben a hetekben jó dön-
téseket hozunk, nem kell szégyenkeznünk előttük. 

BALogH gáBoR

karantélmény

A fogyatékos személyeknek és 
családjaiknak is jár az ellátás. 
A  IV. kerületi önkormányzat a koronavírus-
járvány ideje alatt nem csak az idős rászo-
rulókról, hanem a fogyatékossággal élőkről is 
gondoskodik: az alapvető élelmiszereket és 
gyógyszereket eljuttatják hozzájuk, segítenek 
a csekkbefizetésben és a melegételhez jutás 
megszervezésében, ha otthon maradnak.

A koronavírus a kutatások és eddigi tapasz-
talatok szerint kiemelt veszélyt jelent az idősek 
és a fogyatékos személyek számára. A  kor-
mány és az önkormányzat is arra kéri a 70 
évesnél idősebb embereket, hogy amennyire 
csak lehet, maradjanak otthonaikban, kerül-
jék, hogy közösségbe, tömegbe menjenek.

A jogszabályok értelmében a 70 évnél 
idősebbek és a fogyatékos személyek el-
látásáról mindenekelőtt családtagjaik kö-
telesek gondoskodni. Erre azonban számos 
esetben nincs lehetőség. Erre tekintettel 
a IV. kerületi önkormányzat gondoskodik 

azoknak a 70. életévüket betöltött, illetve 
fogyatékossággal élő helyi lakosoknak az 
ellátásáról, akik vállalják, hogy lakóhelyüket 
vagy tartózkodási helyüket nem hagyják el.

A segítségnyújtás a helyben történő alap-
vető élelmiszer bevásárlására, tisztító- és tisz-
tálkodási szer vásárlására, valamint a gyógy-
szerek kiváltására terjed ki, illetve az erre 
felállított kríziscsoport segít a melegételhez 
jutás megszervezésében is.

Az ellátásra való igény egyszerűen bejelent-
hető a 06-70/500-1546 ingyenesen hívható 
segélyvonalon és a koronavirus@ujpest.hu 
e-mail címen. 

Az érintetteken kívül a távol élő család-
tagok, ismerősök, vagy akár szomszédok is 
jelezhetik az önkormányzat felé azt, ha tudo-
másuk van segítségre szoruló személyről.

A segítségnyújtás a járványügyi veszély-
helyzet fennállásának idejéig tart, valamint 
addig, amíg a kérelmező a lakóhelyét, ottho-
nát nem hagyja vagy hagyhatja el.

06 70 500 1546
SEGÉLYVONAL
koronavirus@ujpest.hu

MARADJ OTTHON, ÉLETEKET MENTHETSZ!

KORONAVÍRUS ADOMÁNYfogadó bankszámlaszám 

impresszum: bp. IV. ker. újpest önkormányzata

Újpesti önkormányzatának hivatalos felületein tájékozódj!       /ujpest.Media       /deritibor.momentum   www.ujpest.hu

Vigyázzanak magukra,               vigyázzunk egymásra!

Minden 70 évnél idősebb, valamint a hatóságilag elrendelt otthoni
karanténban lévő újpestiek számára fenntartott segélyvonal.

Mivel egyre több újpesti cég, vállalkozó és magánszemély szeretné 
támogatni Újpest Önkormányzatának A koronavírus-járvány 

elleni védekezési, és segítségNyújtási munkálatait, ezért 
létrehoztuk a FENTi központi ADOMÁNYFOGADÓ bankszámlaszámot!

12010422-00208592-05600005
Számla tulajdonosa: Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata    Számlavezető bank: Raiffeisen Bank Zrt.
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Az óvodákban úgynevezett légtérkezeléses 
fertőtlenítést végeznek. Ennek során az üres 
épületben, zárás után, a fertőtlenítő szakem-
ber teljes védőfelszerelésben bemegy a gép-
pel, és az összenyitott légterekbe bejuttatja a 
szert úgy, hogy a lehető legegyenletesebben 
oszoljon el. A kiszámolt mennyiség kijuttatása 
után a gépet lekapcsolja, és kijön a légtérből. 
Az épületet lezárja, ahol a zárt ablakok, nyílás-
zárók mellett a szer még körülbelül egy óráig 
a légtérben marad, majd leülepszik, és elbom-
lik. Az eljárást hetente egyszer ismétlik meg 
a kerület óvodáiban. Bedő Kata kiemelte: a 
fertőtlenítőszer nagy előnye, hogy a megfelelő 
koncentrációban, a megfelelő gépi beállítások 
mellett nem károsítja jobban a felületeket, 
mint bármilyen más, a háztartásokban hasz-
nált tisztító, fertőtlenítő szer.

Az alpolgármester elmondta azt is, hogy 
Újpesten március 19-e óta öt kijelölt óvoda, 
a Játék-Mozgás-Kommunikáció (JMK), az 
Aranyalma, a Bőrfestő, a Csányi és a Virág 
óvoda biztosítja az ügyeleti ellátást. A követke-
ző hetekben is ezek az intézmények fogadják a 
gyerekeket, a kerület ugyanakkor úgy döntött, 
hogy április 27-től rendkívüli szünetet rendel 
el. Ezt követően más óvodákat jelölnek ki 

ügyeleti helynek. Hogy melyeket, arról később 
várható tájékoztatás.

Bedő Katalin hozzátette: nincs nagy nyomás 
az intézményeken, jelenleg ugyanis kevesebb 
mint 20 gyerek van ügyeletben naponta. Bedő 
Katalin ezért köszönetet mondott a szülőknek, 

akik nagy felelősségtudatról tesznek tanúbi-
zonyságot azzal, hogy megoldják a kicsik ott-
honi ellátását.

Az óvodai és bölcsődei pedagógusok online 
felületeken segítenek a szülőknek, játék- és 
foglalkozásötleteket küldenek; ennek során 

Hetente fertőtlenítik az óvodákat

Öt ovi továbbra is ügyeleti rendszerben működik, április 27-e után pe-
dig más intézményeket jelölnek ki erre a feladatra – mondta el az Új-
pesti naplónak Bedő katalin. Újpest kultúráért, oktatásért, társadal-
mi kapcsolatokért és kommunikációért felelős alpolgármestere azt 
is hozzátette: hetente fertőtlenítik az újpesti óvodákat, és a rászoruló 
gyermekek étkeztetését is megoldják. 

ügyelnek arra is, hogy a közzétett tartalmak 
illeszkedjenek a pedagógiai év tematikus fel-
építéséhez és programjaihoz. Ezen kívül szinte 
az összes intézménynek van saját Facebook-
csoportja is, ahol szintén megosztható minden 
információ, illetve feltehető minden kérdés. 

A kerületben 15 olyan szociálisan rászoruló 
gyerek van, akinek térítésmentesen házhoz 
szállítják az ételt. Ezenfelül minden nagycsa-
ládosnak, aki igényelte gyermekei számára, 
biztosítják az óvodai és iskolai étkezést.

A nyílt napok megtartására idén nem volt, 
illetve nincs lehetőség, de a szülők tájéko-
zódhatnak az intézmények honlapján az adott 
óvoda pedagógiai programjáról, eseményeiről, 
az ott zajló hétköznapokról. Az óvodavezetők 
pedig telefonon állnak rendelkezésre, minden 
felmerülő kérdésre szívesen válaszolnak.

Amennyiben a járvány indokolni fogja, ak-
kor elképzelhető, hogy az önkormányzat, il-
letve az önkormányzati intézmények dolgozóit 
– amennyiben eredeti feladatkörüket az új vi-
szonyok között nem tudják ellátni – megkérik, 
hogy a járványügyi helyzet kezelésével össze-
függő feladatok elvégzésében vegyenek részt. 
Bedő Katalin elmondta, hogy erre vonatkozóan 
a konkrét tervek és megjelölt feladatkörök 
kidolgozás alatt állnak, bár még nem lehet 
tudni, hogy az előttünk álló időszakban milyen 
kihívásoknak kell megfelelni. Ugyanakkor, tette 
hozzá, egy ilyen veszélyhelyzetben mindenki-
nek össze kell kapaszkodnia, és segíteni kell 
ellátni azokat, akik erre a maguk erejéből nem 
képesek.  UN

Bedő Katalin, kultúráért, 
oktatásért, társadalmi 
kapcsolatokért és 
kommunikációért felelős 
alpolgármester
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– Alighogy elfogadták a kerület költ-
ségvetését, beütött a járvány annak 
minden pénzügyi, gazdasági, társadal-
mi következményével együtt. Mennyire 
lesz használható így az eredeti büdzsé, 
milyen területeken kell megnyomni az 
„újratervezés” gombot?

– Az eredeti költségvetésünket alapvetően 
újra kell tervezni, hiszen az még „békeidők-
re” készült. Azóta a koronavírus elleni járvány 
újrarajzolta az Önkormányzat gazdasági hely-
zetét is. A járvány elleni küzdelem költségei és 
várható szociális, gazdasági hatásai, valamint 
a kormányzat önkormányzatokkal szembeni 
forráselvonásai miatt teljesen új, sokkal ne-
hezebb gazdasági helyzetbe került városunk 
is. Ugyanakkor költségvetésünk zöme kötött, 
hiszen például az intézményeinkben dolgo-
zók (bölcsődék, óvodák, szociális intézmény, 
Polgármesteri Hivatal) bérét, illetve az áram-
számlát ugyanúgy fizetni kell. A szükséges 
intézményfelújítási, karbantartási munkákat 
ugyanúgy el kell lássuk, ahogyan az útjainkat 
is kátyúzni kell, a fasorainkat és parkjainkat is 
gondozni kell. A már elnyert uniós pályázato-
kat, melyek jelentős önerőt igényelnek, végig 
kell vinnünk, felújítási beruházási terveinket 
sem lehet durván megszorítani, mert ha az 
önkormányzatok így tennének, további mun-
kanélküliséget szabadítanának el. 

– Ha a rendkívüli helyzettel járó plusz-
költségek nem jelentettek volna elég 
terhet, a kormány a védekezés forrása-
inak előteremtésére hivatkozva elvonta 
az önkormányzatoktól a gépjárműadót 
és még számos más bevételi forrást is. 
Ezek az intézkedések mekkora nyomot 
hagynak az újpesti költségvetésen? 

– A kormányrendelet szerint az idei évi 
gépjárműadót teljes egészében elvonják, azaz 
már a 2020-as költségvetésben kiesik a ter-
vezett 240 millió Ft. Úgy tudjuk, hogy az ide-
genforgalmi adót is felfüggesztik, ez mint helyi 
adó várhatóan 58 millió Ft bevételkieséssel jár 
Újpest számára. 2021-ben pedig a jogszabá-
lyi előírások miatt zuhanásszerű lehet például 
az iparűzésiadó-bevételeink teljesülése is. 
Ebből az adónemből az idei évben 9 milliár-
dot terveztünk, s vannak olyan kalkulációk, 
melyek szerint ez az összeg akár 4-5 milliárd 
forinttal is csökkenhet 2021-ben. Nyilvánvaló, 
hogy a kormánynak elvonások helyett inkább 
sok milliárd forinttal kellene támogatnia az 
önkormányzatokat, amelyek a járvány elleni 
frontvonalban küzdenek nap mint nap, és el-
szenvedik a gazdasági válság hatásait is. Ezek 
a lépések a települések, így Újpest hátba szú-
rásának tekinthetőek. 

– Milyen plusz költségek jelennek meg 
az önkormányzatoknál a járvány miatt?

– Már így is komoly költségeink és bevé-
telkieséseink vannak. Számos helyen biztosí-
tottunk maszkokat és fertőtlenítő eszközöket, 
melyek már most közel 100 millió forintos 
költséget jelentenek, beleértve az óvodai és 
bölcsődei csoportszobák fertőtlenítését is. Ez 
a szám a következő hónapokban jelentősen 
nőni fog. A járvány miatt számos intézmé-
nyünket be kellett zárni, ugyanakkor a költ-
ségeink lényegében változatlanok maradtak, 
hiszen a dolgozókat természetesen nem fog-
juk elbocsátani. Július 30-ig akár 150 millió 
Ft bevételkieséssel számolhatunk, például 
a fizetős rendezvények elmaradásával, a te-
rembérleti díjak kiesésével, a Tarzan Park, az 
uszoda, vagy a Piac-Placc bezárása miatt. 
Számítunk arra, hogy adóbevételeink akár 1 
milliárd Ft-tal is kevesebbre teljesülnek, illetve 
az üzlethelyiség- és lakásbérlőink számára is 
egyre nehezebb lesz fizetni a bérleti díjat, az ő 
megsegítésükre is pluszforrásokat biztosítunk.

– Hogyan kell elképzelni ezt a segítsé-
get? 

– A járvány miatt egy nemzetközi és azon be-
lül egy nemzetgazdasági és szociális válsággal 
nézünk szembe. Nemzetgazdasági szinten a 
munkahelyek megmentése és a vállalkozások 
támogatása elsődlegesen a kormány feladata, 
amely sajnos ezen a téren egyelőre szerényen 
teljesít. Mi magunk létrehoztunk egy felülről nyi-
tott 50 millió forintos alapot az önkormányzati 
üzlethelyiségeink bérlői, valamint a piaci alapon 
lakást bérlők megsegítésére. Rendeleti szintre 
emeltük a méltányosságot, az ügyintézés sze-
mélyes jelenlét nélkül is bonyolítható, és 15 
napon belül a kérelmeket elbíráljuk. Emellett a 
szociális rendeletünk módosítása is többeknek 
több támogatást biztosít, mely várhatóan szintén 

tettekkel segítünk

Trippon Norbert 
gazdaságért, 
költségvetésért, 
városüzemeltetésért és 
projektmenedzsmentért 
felelős alpolgármester
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jóval 50 millió feletti összeget jelent. Dolgozó-
inkat nem bocsátjuk el, fizetésüket biztosítjuk 
akkor is, ha az érintett intézmény (pl. bölcsőde) 
be van zárva, vagy a rendezvényszervezők nem 
tudnak rendezvényt szervezni. A lehető legtöbb 
esetben biztosítjuk az otthoni munkavégzés, a 
home office lehetőségét

– Februárban jelentették be a Megbe-
csülés+ programot, melynek keretében 
az újpesti nyugdíjasok ötezer forint ér-
tékű utalványt kapnak, illetve a Nyárin-
dító+ programot, amely a szociális ága-
zatban, a bölcsődékben és az óvodákban 
dolgozóknak jelent a szokásos év végi 
jutalmon felül plusz kétheti bért. Ezeket 
a terveket sikerül tartani a rendkívüli kö-
rülmények között is?

– Szerényebb összeggel ugyan, de várhatóan 
sikerül megmenteni a „Nyárindító+” programot, 
azaz, hogy a szociális ágazatban, bölcsődékben, 
óvodákban a szokásos év végi jutalmon felül 
évközben is biztosítsuk az anyagi elismerését a 
dolgozóknak. Az élelmiszerárak igencsak meg-
ugrottak az elmúlt időszakban, nehéz helyzetbe 
hozva ezzel a nyugdíjasokat. Ezért a kormány 
ígéreteivel szemben mi már az idén is tettekkel 
segítünk. Megtartjuk a Megbecsülés+ prog-
ramot, azaz közel 25 ezer nyugdíjas számára 
biztosítunk 5000 Ft-os vásárlási utalványt, mint-
egy 125 millió forintos összegben. A járványügyi 
helyzet függvénye, hogy mikor és milyen formá-
ban tudjuk ezt odaadni. 

– A járvánnyal érintett intézkedéseken 
túl zajlanak-e egyéb munkálatok az ön-
kormányzatnál, vagy megállt az élet?

– A munkálatok előkészítései folyamatosan 
zajlanak. Több mint 300 millió forintot bizto-
sítunk intézményeink felújítására, számos 

közterület, park rehabilitációja is tervben van. 
A Szent István téren, a murvás terület helyén 
Zöld Városközpontot hozunk létre. Megvalósul 
a Multisport Bázis építése is. A  részletekről 
a későbbiekben folyamatosan tájékoztatást 
nyújtunk. Reményeink szerint az év máso-
dik felében láthatóak lesznek a megkezdett 
munkálatok. A Városgondnokság Kft. sem tét-
lenkedik: 500 darab fát ültettek már ki, ez a 
program ősszel folytatódik, terveink szerint évi 
1500 fa ültetésével. Várhatóan szintén ősszel 

megkezdődik a káposztásmegyei parkerdő 
megvalósítása is a vasút és a 14-es villamos 
közötti területen. Ha a járványügyi helyzet le-
hetővé teszi, május-júniusban 74 ezer darab 
egynyári virágot ültetünk ki. Nemsokára befe-
jeződnek az SZTK klimatizálásának munkála-
tai és a Nyár utcai óvoda felújítása is zajlik. 

– Március közepén került napvilágra, 
hogy az újpesti önkormányzat előző ve-
zetése mintegy 133 millió forintot utalt át 
egy pénzügyi tanácsadó vállalkozásnak. 
Déri Tibor úgy nyilatkozott, hogy a cég-
gel kötött szerződés „első és második 
pillantásra is érdekes, számos kérdést 
vet fel.” Mik ezek a kérdések?

– Számomra az a kérdés, hogy hogyan 
kaphatott egy úgynevezett pénzügyi tanács-
adó cég kb. másfél év alatt több mint 133 mil-
lió forintot, amely több mint a 25 ezer újpesti 
nyugdíjasnak biztosítandó 125 millió forintnyi 
5000 Ft-os utalvány összege. A kérdést jelen-
leg szakértők vizsgálják. 

– Egy újpesti portál április elején arról 
írt, hogy az önkormányzat 50 millió fo-
rintnyi előleget követel vissza, amelyet 
az előző vezetés fizetett ki egy cégnek. 
Mi volt a gond ezzel a kifizetéssel?

– Egy 2019. szeptember 20-i megren-
delésben nettó 191 millió forintért rendeltek 
meg rekultivációs munkákat, melyre kifizettek 
48,6 millió forint előleget. Az önkormányzat a 
munkaterületet nem adta át, a megrendelést 
visszavonta, de a kifizetett előleget a mai na-
pig nem kapta vissza. Ezért ezen összeg be-
hajtása érdekében jogi eljárást kezdeménye-
zett az önkormányzat. Mindezeket én személy 
szerint is botrányosnak tartom.

 Bg
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„A rendezvények elhalasztásától kezdve, az 
ügyeletes óvodai csoportok létszámának 10 
főben való maximalizálásán át számos intéz-
kedéssel igyekeztünk csökkenteni a lehetsé-
ges kontaktusok számát Újpesten” – idézte föl 
az elmúlt hetek történéseit a négyfős önkor-
mányzati testület vezetője. Czigler László ki-
emelte: a társasházak közös képviseletei felé 
külön ajánlással éltek, hogy ne tartsák meg a 
május 31-éig kötelezően kiírandó közgyűlése-
ket, amelyeket rendszerint főleg az idősebb la-
kók látogatnak. Hozzáfűzte: a jogalkotók nem 
is gondoltak arra, hogy az ilyen összejövetelek 
elmaradása egyébként jogszabálysértő lenne.

Arra is emlékeztetett, hogy a kutyafuttatók 
körül kialakult feszültségeket is sikerült felol-
daniuk azzal, hogy a kezdeti bezárások után a 
gazdik bizonyos korlátozásokkal – egyszerre 
legfeljebb három ember és a hozzájuk tarto-
zó eb tartózkodhat az elkerített részen belül, 
tisztes távolságot kell tartani egymástól és az 
idegen kutyákat tilos megérinteni, mert azok 
bundáján is meg tud telepedni a koronavírus 
– már látogathatják ezeket a közterületeket.

A kerületi operatív törzs munkája kapcsán 
elárulta, hogy heti kétszer személyesen kon-
zultálnak az elvégzendő feladatokról, a gyors 
és hatékony intézkedés érdekében pedig fo-
lyamatos telefonos kapcsolatban állnak egy-
mással. 

Czigler szerint a testületre és az önkormány-
zatra is a 70 év feletti, illetve a hatósági házi 
karanténba utalt újpesti lakosok folyamatos, 
napi szintű ellátása rója a legnagyobb terhet.

„Ez egy jelentős kihívás, ami nagy létszá-
mot igényel, de szerencsére sok segítséget 
kapunk ezen a téren is. Naponta jön például 
négy kéményseprő, akik a szociális munkáso-
kat fuvarozzák, a kerületben működő két pol-
gárőrszervezet is be tud segíteni két-két autó-
val”– fejtette ki az alpolgármester, hozzátéve, 
hogy a Renault Hungáriától és a LeasePlan 
Hungáriától is kapnak két, illetve három gép-
járművet. Az utóbbi cég ráadásul autónként 
havonta egy 40 ezer forintos üzemanyagkár-
tyával is hozzájárul a segítségnyújtáshoz.

A helyi operatív törzs vezetője hozzátette, 
hogy a kerületben élő 20 ezer, 65 év feletti 
állampolgár nagy része képes önerőből, vagy 
rokoni segítséggel megoldani az ellátást, a 
segélyvonalon eddig nagyjából 400 személy 
regisztrált. Volt, aki maga jelentkezett, voltak, 
akiket rokonaik, ismerőseik vagy a Nagycsalá-
dosok országos Egyesülete ajánlott a figyel-
mükbe. Az ő helyzetük elég változatos: van, aki 
csak meleg étkeztetést, van, aki heti bevásár-
lást is igényel.

Czigler László hálás az Őszi Fény idősek 
otthona mellett az Egészségkonyhának és a 

Tüzestál étteremnek is, akik napi 50 és heti 
50-60 adag meleg ételt biztosítanak az idő-
seknek.

Elmondása alapján a kerületben eddig 113 
főt érintett a hatósági házi karantén, 46 eset-
ben ennek már letelt a kéthetes időkorlátja, 
67-en azonban továbbra is kényszerű otthon-
létben vannak. Róluk az Újpesti Vagyonőr Kft. 
speciális védőfelszereléssel ellátott alkalma-
zottai gondoskodnak. Hozzátette: jelenleg 8 fő 
van, akinek pozitív lett a vírustesztje.

„Az önkormányzat dolgozói lelkesek, szí-
vesen segítenek. átlag napi kétszer szállnak 
ki: reggelente 3-4, délutánonként pedig 1-3 
címre. Igyekszünk úgy alakítani a beosztá-
sukat, hogy ne terheljük le őket túlságosan, 
de ha kell, akkor ennél több embert is tudunk 
mozgósítani” – fogalmazott az alpolgármes-
ter, aki szerint az újpestiek nagyon pozitívan 
fogadják a segítséget, és mind az önkor-
mányzat, mind a dolgozók rengeteg bátorítást 
és gratulációt kapnak, még olyanoktól is, akik 
eleinte szkeptikusak voltak az intézkedéssel 
kapcsolatban.

Czigler ugyanakkor felhívta a figyelmet arra, 
hogy egyesek igyekeznek visszaélni a helyzet-
tel:

„A csalók már Újpesten is megjelentek, épp 
a napokban csöngettek be valakihez, hogy 
az önkormányzattól jöttek fertőtleníteni. Min-
denkit kérek, ne üljön föl az ilyen próbálko-
zásoknak, az önkormányzat nem végez ilyen 
munkát. Az ellátottakhoz kiérkező kollégáink 
minden esetben előre időpontot egyeztetnek, 
jól azonosíthatóak, és nem is mehetnek be az 
ingatlanokba.”

Kitért arra, hogy a kerületben minden orvos-
nak és ápolónak eljuttattak többször felhasz-
nálható maszkokat, ám azt is hangsúlyozta, 
hogy az egészségügyi dolgozók és a lakosság 
védőfelszereléssel történő ellátása nem az ön-
kormányzat, hanem az állam feladata lenne. 
Ennek ellenére a hiánycikknek számító téte-
lek beszerzése folyamatos: „Reméljük, hogy a 
közeljövőben már a lakossághoz is el tudnak 
juttatni valamennyi védőmaszkot, de ezt nem 
szeretném elkiabálni.”

Hozzátette: remélik, hogy nem súlyosbodik 
tovább a helyzet, de minden tőlük telhetőt 
megtesznek a lakosság egészsége és védel-
me érdekében. TT

„Az önkormányzat dolgozói 
lelkesek, szívesen segítenek”
Milyen intézkedéseket tett, és hogyan segíti a kerületi lakosok mindennapi életét a jár-
ványhelyzet alatt az újpesti operatív törzs? Milyen kihívásokkal néznek szembe nap mint 
nap az önkormányzat munkatársai, és milyen visszajelzéseket kapnak az emberektől? 
többek között ezekről a kérdésekről beszélgettünk Czigler lászló alpolgármesterrel.

Czigler László 
várostervezésért, 
közbiztonság és 
rendészetért felelős 
alpolgármester, a kerületi 
operatív törzs vezetője
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Az Újpesti Vagyonőr Kft. vezetője elmondta, hogy 
a koronavírus-fertőzés vagy a betegség gyanú-
ja miatt házi karanténba zárt emberek mellett 
korábban a 65 éven felüliekről is gondoskod-
tak, helyettük is ők intézték a bevásárlást, de 
a megnövekedett igények miatt ez a feladatkör 
kettévált, és az idősekkel már az önkormányzat 
megfelelő szervei foglalkoznak. Esténként, hét-
végenként, vagy ha érkezik egy sürgős gyógy-
szervásárlási kérés, akkor természetesen így is 
besegítenek. 

A vagyonőrök párban dolgoznak, ez a létszám 
elég is szokott lenni, mert egy napra átlagosan 
három bevásárlás jut. Ha mégis több a feladat, 
akkor behívják a polgárőröket vagy az Újpesti 
Önkormányzati Rendészetet. Az önkéntesek és 
a szociális gondozók segítségére is számíthat-
nak, a karanténban lévőkkel viszont, hangsú-
lyozza Baranyi József, biztonsági okokból csak a 
Vagyonőr Kft. munkatársai foglalkozhatnak.

Nem is csoda, hiszen a fertőzött vagy fertő-
zésgyanús személyekkel való kapcsolattartás 
egy szigorú, begyakorolt protokoll mentén tör-
ténik. Első lépésként a segítséget kérő lediktál-
ja a telefonban, hogy milyen élelmiszerre vagy 
gyógyszerre lenne szüksége. A vagyonőrök 
megtudakolják tőle, hogy milyen címletű pénz-
zel szeretne fizetni, majd egy ugyanilyen cím-
lettel indulnak el vásárolni. Az áru átadása előtt 

az egyik munkatárs beöltözik egy kezeslábas 
védőruhába, szájmaszkot, kesztyűt húz, majd 
a visszajáró összeget a blokkal együtt leteszi a 
lakás elé egy légmentesen zárható zacskóba. 
A karanténban lévő személy kiveszi az aprót, 
és elhelyezi benne a korábban megbeszélt 
címletet. A zacskót ezt követően a vagyonőrök 
egy másik légmentes tasakba rakják, lezárják, 
és a megvásárolt árut hasonló körültekintéssel 
átadják, majd a védőfelszerelést lefertőtlenítve 
hulladékzsákba teszik, és később a katasztró-
favédelemmel elvitetik. A bezacskózott pénz 

Házhoz megy a segítség
Veszélyhelyzetben az emberélet az első, az Újpesti Vagyonőr kft. dol-
gozói ezért a szokásos feladataik ellátása mellett az utóbbi pár hétben 
a hatósági karanténba helyezett személyek és az idősek megsegítésé-
nek szentelik az idejüket. Baranyi József ügyvezető igazgatót kérdez-
tük a tapasztalatairól.

is karanténba kerül: miután ráírják a tasakra a 
használat idejét, elhelyezik a Kft. trezorjában, és 
legalább egy hétig senki nem nyúl hozzá. Ba-
ranyi József hozzáteszi, a művelet alapvetően 
kétemberes, de ha muszáj, egy ember is el tudja 
végezni.

Noha az idősek segítése már nem az Újpesti 
Vagyonőr Kft. feladata, jelenleg még hozzájuk 
fut be az összes telefonhívás és email, amiket 
a megfelelő helyekre, a szociális gondozókhoz 
vagy a polgármesteri hivatalba továbbítanak. 
Előfordul az is, hogy közvetlenül a polgármes-
ternek küldenek át emaileket, és van, akit Déri 
Tibor személyesen hív fel.

Baranyi tapasztalatai szerint az emberek már 
nagyjából tisztában vannak a kialakult helyzettel, 
és amíg korábban napi 80 hívást kellett fogad-
niuk, az utóbbi egy hétben már „csak” átlag 40-
et. A telefonálók 60 százaléka igényel valamilyen 
szolgáltatást, a többiek tanácsot, információt 
kérnek. Nem csak vásárlással kapcsolatban 
érdeklődnek, van, aki melegételt vagy masz-
kot szeretne, de előfordul az is, hogy a kórházi 
zárójelentést szeretnék eljuttatni a háziorvos-
nak. A bevásárlási listákon is szerepelnek el-
sőre meglepőnek tűnő tételek, például sör vagy 
csokoládé, de a legnagyobb kihívást sokszor a 
gyógyszerek beszerzése jelenti: van, hogy két-
három patikát is végig kell járni, mire sikerül a 
kért orvosságot beszerezni.

Baranyi úgy látja, a házi karanténban lévők 
betartják a szabályokat, de Újpestet járva ő is 
tapasztalja, hogy nem mindenki ilyen fegyel-
mezett. Szerinte a parkokat és a pihenőhelyeket 
kellene sűrűbben ellenőrizni.  BS

A kijárási korlátozást megszegve hordott sit-
tet, lomot és veszélyes hulladékot két alka-
lommal is két férfi a Venetiáner és a Károlyi 
István utca sarkán lévő üres, önkormányzati 
telekre. Az egyik ilyen alkalommal egy ott 
lakó videófelvételt is készített róluk, amelyet 

eljuttatott dr. Szabó gáborhoz, a körzet önkor-
mányzati képviselőjéhez. 

A tett helyszínétől csupán egy utcára lakó 
képviselő azonnal intézkedett, és a felvételt 
továbbította Szabó Balázs képviselőtársának, 
aki az önkormányzat Közbiztonsági Bizottsá-
gának tagjaként rögtön közérdekű bejelentést 
tett a hatóságnál.

A kerületi rendőrség már másnap helyszíni 
szemlét tartott a Venetiáner utcában, ahol a bűn-
jelek rögzítése és a szemtanúk felkutatása után 

Videófelvétel buktatta le 
az illegális szemetelőket
Akár 200.000 Ft bírság is várhat arra 
a két férfire, akik egy önkormányzati 
telken akartak megszabadulni a ve-
szélyes hulladéktól.

pillanatok alatt megtalálták az egyik, ugyancsak 
a közelben élő elkövetőt. Nem volt nehéz dolguk: 
a szemétkupacban ott volt az illető bontatlan és 
befizetetlen villanyszámlája. Az elkövető az ille-
gális szemétlerakás tényét és a szabálysértést 
elismerte, a várható bírságot tudomásul vette.

A rendőrség 24 órán belül lezárta az ügyet 
és továbbította az illetékes szabálysértési ha-
tósághoz, az önkormányzathoz. Az ügy jelen-
leg dr. Dallos Andrea jegyzőnél van, aki akár 
200.000 Ft-ig terjedő bírsággal is sújthatja 
az elkövetőket. A jegyző a bírság kiszabásá-
nál saját jogkörében mérlegelheti azt is, hogy 
a tettesek a szabálysértést a kijárási korláto-
zások elrendelése után követték el. A szemét 
elszállításának költségét a szemetelőnek kell 
majd állnia.

Baranyi József, az Újpesti 
Vagyonőr Kft. vezetője
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Helyettes szülőt keresnek
Újpest Önkormányzatának Szociális Intézménye a Család- és gyermekjóléti Központ 
helyettes szülő foglalkoztatási jogviszony létesítésére pályázatot hirdet.

A foglalkoztatási jogviszony időtartama: határozatlan idejű 
A munkakörbe tartozó lényeges feladatok: A helyettes szülő saját háztartásában 

teljes körű ellátást biztosít a nála elhelyezett gyermek számára. Az ellátás biztosítását az 
elhelyezés ideje alatt köteles biztosítani (a vér szerinti szülő akadályoztatásának ideje alatt, 
legfeljebb 12+6 hónapra).

Illetmény és juttatások: Az írásbeli megállapodás megkötése után a helyettes szülőt 
nevelési díj és külön ellátmány illeti meg.

Pályázati feltételek: Aki elmúlt 24 éves  büntetlen előéletű  háziorvosa szerint 
gyermekgondozásra alkalmas egészségileg  otthona gyermekelhelyezésre megfelelő (ren-
dezettség, szülőktől külön szobában való elhelyezés lehetősége)  sikeresen elvégezte a 
helyettesszülő-képzést (50 órás tanfolyam)

A pályázat részeként benyújtandó iratok, igazolások:  Önéletrajz, motivációs levél, 
végzettséget igazoló okiratok másolata (sikeresen elvégezte a helyettesszülő-képzést),  3 hó-
napnál nem régebbi hatósági erkölcsi bizonyítvány, beleegyezző nyilatkozat az együtt élő házas-
társtól, élettárstól,  nyilatkozat, hogy a bizottság betekinthet a pályázati anyagába.  A pályázó 
automatikusan kizárja magát a pályázati eljárásból, amennyiben a felsorolt dokumentumokat nem 
csatolja pályázati anyagához. Az erkölcsi bizonyítvány igényléséről szóló igazolás elfogadható.

A foglalkoztatási jogviszony betölthetőségének időpontja: folyamatos.
A jelentkezések benyújtásának határideje: folyamatos.
További információt Csomortány Judit Réka, Újpest Önkormányzatának Szociális Intéz-

ménye Család- és gyermekjóléti Központ szakmai egység vezetője nyújt a 06-1-370-41-07 -os 
telefonszámon.

A pályázatok benyújtásának módja: Postai úton, a pályázatnak az Újpest Önkor-
mányzatának Szociális Intézménye címére történő megküldésével (1046 Budapest, Deák 
Ferenc utca 93.). A pályázat elbírálásának módja, rendje: bizottság útján. A pályázat 
elbírálásának határideje: folyamatosan.
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A járványügyi veszélyhelyzet idején az önkormányzati képviselők foga-
dóórái elmaradnak. Kérdéseikkel, javaslataikkal e-mailben fordulhatnak 
a testület tagjaihoz.

Online szentmise 
és lelki áldozás

A Krisztusban hívők legnagyobb ünnepe 
húsvét, amikor a Megváltó keresztha-
lálára és feltámadására emlékeznek. 
A templomokban is ilyenkor van a nagy-
üzem máskor. Isten háza viszont most 
üres. A hívekkel való kapcsolattartás 
pedig – talán túlságosan is – korszerű. 
Hogyan ünnepel az az egyház, amelynek 
lételeme a közösségi élet?

Mert ahol ketten vagy hárman ösz-
szejönnek az én nevemben, ott vagyok 
közöttük – így idézi Máté evangélista Jé-
zus Krisztust. Nos, az idei nagyböjt, illetve 
az azt lezáró nagyhét és húsvét során a 
templomokban sok helyen nem lesz meg 
ez a létszám. A járvány elleni védekezés 
ugyanis érinti az egyházi intézményeket 
is, a lelkipásztoroknak pedig a virtuális 
térbe kell áthelyezniük a közösség gon-
dozását. És lám, milyen más értelmet 
nyer a jól ismert közösségi média kife-
jezés.

Horváth Zoltán atya, az Egek Király-
néja Főplébánia vezetője arról beszélt 
az Újpest Médiának, hogy a digitális 
eszközök nagy segítséget jelentenek. on-
line szentmiséket közvetítenek a plébánia 
YouTube-csatornáján, és a Facebookon is 
át tudják adni a lelki tartalmakat. És hogy 
miként fogadják ezt a hívek? „Nyitottak 
rá, és látjuk a nézettségi számokból, va-
lamint a kommentekből, hogy esetenként 

akár még többen is követik így a szertar-
tásokat, mint ahányan korábban betértek 
a templomba” – említ egy talán kicsit 
meglepőnek tűnő adatot.

A nagyböjti szent idő egyik legfőbb jel-
lemzője a bűnbánat megélése. A katoli-
kus hívek ilyenkor meggyónják vétkeiket, 
a lelkipásztor pedig a penitencia kirovása 
után feloldozza őket. A megszokott rend 
szerint ez gyóntatófülkében történik, ahol 
a felek térben is igen közel vannak egy-
máshoz. De mi a helyzet most? „gyónta-
tószobákat jelölünk ki” – mondja Horváth 
atya. „Ez lehet a sekrestye vagy a hittan 
terem is”. Itt lehetőség van arra, hogy 
egymástól két-három méter távolságot 
tartsanak, „miközben a hívő is és a pap 
is maszkot visel”. Ebben az időszakban 
megszokott, hogy a gyóntatószék előtt 
sorban várakoznak a hívek, most erre 
nincs lehetőség. „Időpontra érkeznek a 
hívek, de sokkal kevesebben jönnek, mint 
amikor nem voltak korlátozások” – teszi 
hozzá a plébános.

Az utolsó vacsora alkalmával Krisztus 
saját testét és vérét kenyér és bor képé-
ben adta tanítványainak; ezt idézi meg 
a katolikus szentmisében az eucharisz-
tia liturgiája, amikor a hívek magukhoz 
veszik a szentelt ostyát, illetve kiemelt 
alkalmakkor azt borba is mártják. Ez a 
mostani helyzetben különösen veszélyes 
érintkezés, hiszen húsvétkor hívek so-
kasága veszi el az ostyát a pap kezéből. 
„Erre most nem kerülhet sor” – mondja 
Horváth atya – „ilyenkor a lelki áldozásra 
nyílik mód, így forrhatnak egységbe a hí-
vek Krisztussal”.

Felvetődik a kérdés, hogy a templomtól 
való kényszerű távolmaradás nem gyen-
gíti-e az elköteleződést. Horváth atya azt 
tapasztalta, hogy nem, sőt. Mint mondja, 
olyanok is megjelennek a közösségi ol-
dalaikon, akikkel korábban személyesen 
még nem is találkoztak.

BoDACZ BALáZS

hogyan alakítja át az ünnepeket és a bűnbánat megélését a 
járványveszély, és gondozható-e a közösség a virtuális tér-
ben? horváth Zoltán atyát, az egek királynéja Főplébánia ve-
zetőjét kérdeztük.  
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– Sokunkat megvisel a mostani helyzet, 
hiszen négy fal közé szorultunk, kapcso-
lataink leginkább az internetre, telefonra 
korlátozódnak. Sokan elbizonytalanod-
tak, sokan szoronganak.

– Meg kell tanulnunk ezt az élethelyzetet 
kezelni és az értékeit felfedezni. És úgy látom, 
az első meglepetések, a kezdeti tétovaság, 
az „akklimatizálódás” nehézségei után mos-
tanra talán már kezdjük is meglátni ennek 
a szokatlan helyzetnek az előnyeit. Ezek a 
napok ugyanis olyan értékeket mutathatnak 
meg nekünk, amelyeket a nagy rohanásban 
bizony hajlamosak voltunk nem észrevenni. 
A most felszabadult idő lehetőséget ad arra, 
hogy olvassunk, fényképeinket rendezgessük, 
átgondoljuk egy kicsit az életünket és az Is-
tennel való kapcsolatunkat. A bezártságot így 
pedig akár ajándékként is felfoghatjuk. Min-
denkit, főleg ott, ahol a család együtt van, 
biztatok arra, használja ki ezeket a napokat, 
beszélgessen, játsszon többet a gyerekekkel, 
segítsen nekik a tanulásban, ha kell.

– És mi van azokkal, akik magányosan 
élik át ezeket a napokat?

– Ha úgy nézzük, ez is egy lehetőség és 
egy feladat, amelyet ezektől a nehéz időktől 
kaptunk. Észrevenni a magányos embereket, 
és megpróbálni segíteni nekik feloldani az 
egyedüllét gyötrő nehézségeit. Hívjuk fel őket, 
beszélgessünk velük, hogy érezzék, figyelünk, 
gondolunk rájuk. Higgyék el nekem, nagyon 
jólesik nekik. És bár a templomaink most üre-
sek, a visszajelzések azt mutatják, nagyon so-
kat jelentenek az idős, magányos embereknek 
az onnan közvetített szertartások, szentmisék, 
istentiszteletek is. De sokan találkozhatnak 
ezeken a csatornákon az ünnep üzenetével, 
szépségével olyanok is, akik eddig talán nem 
is érdeklődtek a vallás iránt, és talán hozzájuk 
is eljut, miről is szól valójában a húsvét.

– Amit idén igencsak másképp ünne-
peltünk, mint eddig…

– Ahogy látom, az első reakciónk általá-
ban az: nem volt még olyan, hogy húsvétkor 
otthon, zárt ajtók mögött legyünk. De gondol-
junk csak a Szentírásra! Az első találkozás a 
feltámadt Jézussal zárt ajtók mögött történik, 
hiszen az üldöztetéstől rettegő apostolok be-
zárkóznak az utolsó vacsora termébe, Jézus 
pedig egyszerre csak ott terem köztük, és azt 
mondja: itt vagyok, ne féljetek. És az elzártság 
most lehetőséget ad nekünk is átgondolni, 
átértékelni, másképp látni a keresztény világ 
legfontosabb, legszebb ünnepét. Most nem 

Beer Miklós: esélyt kaptunk
Az elzártság lehetőséget ad nekünk átgondolni a ke-
reszténység legszebb ünnepét, megérteni a húsvét 
lényegét, és ezekben a napokban talán igazíthatunk 
is az életünkön, hogy harmóniában létezhessünk a 
teremtett világ rendjével – mondja Beer Miklós nyu-
galmazott váci püspök.

tereli el a figyelmünket a sok külsőség, így 
rácsodálkozhatunk a húsvét igazi lelki üze-
netére, arra, hogy az Úristen Jézus Krisztus 
személyében az életünkhöz ad nekünk vála-
szokat, útmutatást, erőt, reménységet. 

– Én mit mond azoknak, akik Istent 
kérik számon, hogy ez megtörténhetett?

– Nem meglepő, hogy sokan elbizonytala-
nodtak. Hiszen a máskor magabiztos jóléti tár-
sadalom rendje, biztonsága egyik pillanatról a 
másikra megbomlott, kiszolgáltatottá váltunk, 
és közel kerültünk a halálhoz. Egy ilyen, talán 
soha meg nem tapasztalt élethelyzetben pedig 
minden gondolkodó ember érzékenyebbé vá-
lik. Azon sincs mit csodálkozni, hogy akik a jó-
létben egész jól megvannak Isten nélkül, most 
őt hibáztatják. De próbáljuk az élet rendjét 
összefüggésében látni! Az Úristen által terem-
tett természetben, a növény- és állatvilágban 
mindig ott vannak a fékező mechanizmusok, 
és az emberiség történelmében is voltak jár-
ványok, betegségek, természeti katasztrófák. 
Ne az Úristentől kérjük tehát számon, hogy 
miért nem engedi megszokott életünk folya-
matosságát, hanem alkalmazkodjunk ahhoz a 
rendhez, amelyben bizony ott vannak ezek fé-
kek. Azt gondolom, ezt el kell fogadni, és a sa-
ját életünkön kell igazítani, hogy harmóniában 
létezhessünk a teremtett világ rendjével. Talán 
most a helyükre kerülnek az emberi élet valódi 
értékei: a másikkal való törődés, odafigyelés, a 
szolidaritás, az élővilág védelme... CSg

”Most nem tereli 
el a figyelmün-
ket a sok külső-
ség, így rácso-
dálkozhatunk 
a húsvét igazi 
lelki üzenetére



10  |   Ú j p e s t i  n a p l ó   –  XiV. ÉVFOlYAM, 8. sZÁM, 2020. április 14.

i n t e r j Ú

Felhívással fordult a magyarokhoz  Bálint 
györgy, Beer Miklós nyugalmazott püspök és 
Kocsis András Sándor, a Kossuth Kiadó igaz-
gatója (képünkön). Az aláírók mindenkit arra 
kérnek, keressen valakit, aki bajban van, akár 
egy magányos embert, akár egy családot, és 
segítsen neki. A kezdeményezést egyetlen 
mondat indította el – mondja az újpesti szék-
helyű kiadó vezetője.

Fizikus barátommal beszélgettem néhány 
napja, és a beszélgetés során ő idézte Beer 
püspök úr egy nemrégiben elhangzott monda-
tát, amely arról szólt, hogy ez a szörnyű helyzet 
talán lehetőséget ad arra, hogy mindenki jobb 
emberré váljon. Felhívtam a püspök urat, aki 
azonnal igent mondott, felhívtam Bálint gyuri 
bácsit is, és két órán belül meglett a szöveg, 
amelynek célja, hogy ezzel a két megkérdője-
lezhetetlen tekintélyű emberrel megtámogatva 
hívja fel a figyelmet: akinek lehetősége van, 
öleljen át egy elesett embert, karoljon át egy 
családot, aki, amely most védtelenné vált.

– Milyen volt a fogadtatás?
– Egy-két nap alatt rengeteg visszajelzés 

jött. A felhívás nagyon sok megosztást kapott a 
közösségi médiában, nagyon sok oldalon meg-
jelent. Az ötszáz lelkes Somogy megyei Várdán 
pedig, ahol gyuri bácsi díszpolgár, azonnal ne-
kiláttak élelmiszercsomagokat, maszkokat ké-
szíteni, amelyeket a község legelesettebbjeinek 
osztanak ki. Mindezt nagyon fontosnak tartom, 
mert a világ egy egészen rendkívüli figyelmez-
tetést kapott. Kiadóként hadd beszéljek kicsit 
képszerűen! Mintha két felemelt ujj figyelmez-
tetett volna bennünket valami olyan folyamat-
ra, amelyet meg kell állítani. Az egyik arra int 
bennünket, hogy a Föld a 7,7 milliárd emberrel 
a hátán elért eltartó képességének határaihoz, 
miközben az ökológiai válság is nagyon súlyos 
probléma. A második az egyenlőtlenség 15-
20 éve felerősödő, de a közgondolkodásban 
mindig is jelen volt problémájára figyelmeztet. 
Irreális és irracionális a vagyoneloszlás, az olló 
pedig nem záródik, hanem nyílik. Ez a feszítő 
egyenlőtlenség gyúelegyként élt velünk az el-
múlt évtizedekben, és mostanra szép lassan 
beterítette a világot, a globalizáció miatt ráadá-
sul mindenki számára tisztán látható is…

– Nem ez volt ez első kezdeményezése 
ezekben a napokban.

– Március 23-án Iványi gáborral együtt arra 
kértük a nettó félmillió forintnál többet kereső-
ket, hogy az 500 ezer forint feletti rész tíz szá-
zalékát három hónapig egy szolidaritási alap-
ba fizessék be. A felhívás kicsit álnaivnak tűnt, 
és pontosan tudtam, hogy igencsak „fékezett 
habzású” lesz, de az oltalom Karitatív Egye-
sületnél nyitottunk egy alszámlát, amelyre 
eddig 2,1 millió forint érkezett be. Ebből 200 
ezer forintot kapott a Szociális Csomagküldő 
Mozgalom (SZoCSoMA), 750 ezer forintot a 
Szépírók Társasága, mert nagyon sok idős író 
nagyon nehéz körülmények közt él, a többi 
pénzt pedig az Iványi gábor vezette oltalom 
Alapítvány a súlyos hátrányban élő családok 
megsegítésére fordítja.

– Beer Miklós püspök úr úgy fogalma-
zott, a baj esélyt is adhat nekünk meg-
változni. Ön hogyan értékeli ezt az idő-
szakot?

– Szociológus is vagyok, sokat dolgoztam 
ebben a szakmámban, és a fél agyam ma 
is így működik. Egy biztos: nem fordult még 
elő az emberiség történelmében, hogy a vi-
lág összes országa ilyen gigantikus háborút 
vívjon egy közös ellenség, a vírus ellen. Azt 
hiszem, ha ennek vége, új világra ébredünk, 
ám, hogy milyen lesz, nem tudjuk. Alternatí-
vák vannak, kedvezőbbek és kedvezőtleneb-
bek is. De hinnem kell abban, hogy a politika 
rehumanizálódik, mert ez a rendszer így tart-
hatatlan. Akár a nagyon kemény liberális felfo-
gásra gondolok, akár az autoriter társadalmak 
hordozta veszélyekre. És persze, érdekel az is, 
mások mit gondolnak arról, milyen lesz a vi-
lág a vírus után. A kíváncsiságból pedig könyv 
lesz. Felkértük ugyanis a magyar szellemi élet 
kiemelkedő alakjait, röviden, 5-10 ezer karak-
terben írják le, ők hogyan látják a folytatást. 
Közel negyven kéziratot várunk, a szerzők közt 
pedig ott van ágh Attila, Bálint györgy, Beer 
Miklós, Bod Péter ákos, Bojár gábor, Bozoki 
András, Csányi Vilmos, Csepeli györgy, Falus 
András akadémikus, Háy János, Iványi gábor, 
Kukorelly Endre, Lengyel László, Markó Béla, 
Nádasdy ádám, Romsics Ignác, Róna Péter, 
Spiró györgy, Takács Zsuzsa, Végel László, 
Vámos Miklós, Vértes András, és még sokan 
mások. A könyv májusban digitális, júniusban 
pedig nyomtatott formában is megjelenik.

– Önnek már lehetősége is van ezekbe 
az írásokba beleolvasni. Talán már azt is 
tudja, mire számíthatunk…

– Ahogy látom, ez egy óriási, nagyon izgal-
mas gondolati csokor lesz, hiszen a magyar 
irodalom jelesei mellett társadalom- és termé-
szettudósok, hölgyek és urak fogalmazzák meg 
gondolataikat. A paletta pedig nagyon színes: 
az aktuálpolitikától a lehetséges modelleken 
keresztül az utópiáig, disztópiáig minden lesz 
benne. De abban szinte konszenzus van, hogy 
ezt a felgyorsult, céltételezés nélküli fejlődést, 
ezt az őrületes, beteges profithajhászást meg 
kell fékezni. De ugyanilyen veszélynek élnék 
meg a szerzők, ha a világ egy autoriter rend-
szer felé fordulna, ahol igazságosztók ítélnek 
és megítélnek. A polémia valahol e két pólus 
között mozog, és óriási kérdés, milyen minő-
ség termelődhet ki.

CSg

Új világra fogunk ébredni
hinnem kell abban, hogy egy emberibb élet jön - mondja a kossuth kiadó igazgatója, 
aki Bálint györggyel és Beer Miklós püspökkel együtt kéri az embereket, személyesen is 
segítsék azokat, akiket a járvány védtelenné tett.

”Mintha két 
felemelt ujj 
figyelmeztetett 
volna bennünket 
valami olyan 
folyamatra, 
amelyet meg 
kell állítani
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llek Vince 1937. április 4-én Nyitrán (ma: Nitra, Szlovákia) 
született, Esztergomban végezte a teológiát. Vácott szentel-
ték pappá 1859. szeptember 24-én. Segédlelkész, és a Fáy, 

valamint a Schaffgotsche családok gyermekeinek nevelője volt ezután. 
1867-ben hitközségi adminisztrátori megbízást kapott Kálnón (ma: 
Kalinovo, Szlovákia), két év múlva, szeptember 24-én Újpest község 
káplánjává nevezték ki. „Midőn Illek Vincze 1896-ik évben ujpesti plé-
bános lett, a 4000 lélekből álló római katholikus egyháznak nem volt 
se plébániája, se temploma, a fiatal plébános kénytelen volt egy főuti 
(ma: árpád út) bérházba vonulni, s ott egy szerény szobából és kony-
hából álló lakásban szőtte egyháza javát czélzó terveit: és ott a régi 
temetőnek, (ma: nagyjából Pozsonyi út - Dugonics utca által határolt 
terület) még a plébános lakásánál is szerényebb kápolnájában hirdette 
a szeretet vallásának boldogító, üdvezítő elveit” – írta az említett cikk-
ben Brankovics. 

A tiszteletre méltó pap elkötelezett egyházfejlesztő munkássága 
eredményeként gróf Károlyi István telket adományozott (ma: Szent Ist-
ván tér) az egyházközségnek. A telek északi részén épült fel 1873-ban 
a paplak, a kántorlakás és az iskola. A király 1874-ben kegyúri jogot 
adományozott a hitközségnek. Az egyháztanács új templom építését 
határozta el, nagy álmokkal vágtak bele a tervezésbe: egy 5000 főt 
befogadó épületre gyűjtöttek. Illek engedélyével sorsjátékot szervez-
tek, a templomtéren bazársort építettek, ezek jövedelméből kívánták 
az anyagi feltételeket összegyűjteni. Számítottak a váci püspökség 
és az alapító földesúr támogatására is. A vállalkozás nehezen haladt, 
s tervmódosítással egy kisebb, egyhajós templom készült el 1881-
re Kauser József tervei alapján, építőmestere Bachmann Károly volt. 
A plébános magánvagyonából készült el az 1886-ban felszentelt oltár. 
Két évvel később Kauser József tervei szerint a torony is elkészült, majd 

a templom kertjét bekerítették, és a József főherceg által adományozott 
platánfákkal díszítették. A toronyórát 1891-ben szerelték be. Érdemeit 
1897-ben a Ferenc József-rend lovagrendje kitüntetéssel ismerte el a 
király. Megálmodott temploma további bővítését első papja már nem 
érhette meg. Az építkezés fárasztó, idegileg is megterhelő feladatai 
mellett Illek Vince a hitközsége szellemi ápolását is közmegelégedésre 
végezte a bölcsőtől a sírig. 

Feltehetőleg fáradhatatlan odaadással végzett munkája is hozzájárult 
1905. április 3-án éjjel bekövetkezett, szívroham okozta halálához. Illek 
Vince temetési szertartása az Egek Királynéja Templomban szentmisé-
vel kezdődött, majd a templom előtti téren búcsúzhatott szeretett plé-
bánosától az összegyűlt tömeg, akik utolsó útjára kísérték a temetőbe.  

SZÖLLŐSY MARIANNE

illek Vince emlékezete

i

A közérdek, Pest megye szabadelvű közönségének hetilapja 1905. 
április 6-án, illek Vince plébános temetésének napján tudósított az 
atya hirtelen haláláról. Brankovics györgy főszerkesztő a címoldalon 
kezdődő másfél oldalas írásban búcsúzott Újpest első plébánosától, 
méltatta életútját, tevékenységét, egyházfejlesztő áldozatos munkáját, 
tiszteletre méltó emberségét. Az Újpest–kertvárosi szent istván Plé-
bániatemplom kriptájában nyugszik a nagytiszteletű pap, akiről utcát 
is neveztek el városunkban. halála évfordulóján idézzük fel életútját.

Mi? Újság? 
száz éve friss 
hírek

Szöllősy Marianne, az Újpesti 
Helytörténeti Gyűjtemény ve-
zetője kéthetente jelentkező 
sorozatában olyan érdekes-
ségeket mutat be városunk 
múltjából, amit eddig bizo-
nyára kevesen ismertek. 

Schön Bernát képeslapja 
1900-ból

Illek Vince (olajfestmény, 
az újpesti plébánia 
tulajdona, alkotó: Bauer 
Soma 1899. részlet)
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o k t a t á s

Nem volt zökkenőmentes az átállás a digitális 
távoktatásra, de a pedagógusok, a gyerekek 
és a szülők nagyon gyorsan alkalmazkodtak 
az új helyzethez, mondja lapunknak Lévai 
András, az Újpesti Szűcs Sándor általános 
Iskola igazgatója. Az első napokban az volt a 
feladat, tette hozzá, hogy rendszerré formál-
ják az egyéni próbálkozásokat. „Minden tanár 
olyan eszközzel próbálta eljuttatni a tananya-
got a gyerekeknek, amilyennel tudta” – fo-
galmazott. Az első néhány napban még csak 
rendszerről sem lehetett beszélni. Ez azonban 
gyorsan változott, bár sok improvizációra és 
egyéni útkeresésre kell gondolnunk. Egyrészt 
létezik a központi iskola-informatikai rendszer, 
az úgynevezett KRÉTA, amely normál esetben 
az elsődleges platformja az iskolák és a szülők 
közötti kapcsolattartásnak. E rendszer a digi-
tális oktatást is lehetővé teszi, de – fejtette ki 
Lévai András – az iskolák más felületeket is 
igénybe vettek. Ezek közül a két legjobb meg-
oldásnak a google Classroom, illetve a Micro-
soft Teams alkalmazás bizonyult.

Nem minden iskola tudott azonban gomb-
nyomásra átállni. Az igazgató ezzel kapcsolat-
ban több okot is mondott: egyrészt volt olyan 
intézmény, ahol azonnal volt forgatókönyv a 
folytatásra, máshol – bár rögtön igyekeztek 
átállni – csak menet közben derült ki, hogy 
melyek lesznek a legjobb módszerek, illetve 
volt olyan iskola is, ahol először megtervezték 
az oktatás rendszerét, és emiatt pár napot 
igénybe vett, mire minden feltétel rendelke-
zésre állt a távmunkához.

A pedagógusok feladata azonban nem csak 
annyi, hogy megtalálják a tananyag átadását 
segítő alkalmazásokat. A tanároknak ugyanis 
fel kell kutatniuk azokat az alkalmazásokat, 
szemléltető anyagokat, a megértést segítő 
tartalmakat, amelyek az online közegben is jól 

működnek, ráadásul az oktatásban kiemelten 
fontos személyes kapcsolat is hiányzik a napi 
rutinból. Emellett az egy gyermekre fordítandó 
energia is jelentősen nagyobb, mint normál 

körülmények között. A kicsik tanítása ugyanis 
nem csak a tanárokat, hanem az otthon lévő 
szülőket is terheli. Pláne, ha ez kiegészül az-
zal, hogy sok tanár maga is szülő, vagyis a 

tanítványai mellett a gyerekének is segítenie 
kell; aki mindeközben a saját tanárától is kap 
instrukciókat napközben.

A szülők számára egyébként is jelentős új 
kihívást jelent a távoktatás, hiszen olyan fel-
adatokkal kell szembesülniük, amelyekkel 
eddig nem találkoztak. „Több szülőtől kaptunk 
olyan visszajelzést, hogy most kezdik igazán 
értékelni a munkánkat” – mondta Lévai And-
rás, de az elismerés kölcsönös: ő maga is tisz-
telettel adózik a szülők áldozatvállalása előtt.

Az igazgató számol azzal, hogy lesznek 
lemaradások, mert tanítani és tanórán részt 
venni is sokkal nehezebb most mindenkinek. 
Ráadásul nincsenek kipróbált, megtervezett, 
tesztelt módszerek, módszertani útmutatá-
sok, a tananyag jelentős része nem a digitális 
oktatás követelményei szerint készült. A kis-
gyerekektől pedig eleve nehéz elvárni, hogy a 
szükségképpen engedékenyebb vagy lazább 
otthoni környezetben ugyanúgy tudjanak kon-
centrálni, mint az iskolai szabályrendszeren 
belül. „Ezért nekünk, tanároknak is önmér-
sékletet kell tanúsítanunk, nem lehetséges 
ugyanazt követelni, mint ha magunkra csuk-
nánk az osztályterem ajtaját” – tette hozzá. 
Ez azt jelenti, hogy engedékenyebbek lesznek 
az osztályozásnál, „hiszen a gyerekek is azzal 
a lehetőséggel élnek, ami adatik nekik, ezért 
most minden korábbinál nagyobb szükség van 
a támogató hozzáállásra a tanárok részéről”.

Lévai András ugyanakkor egy másik fon-
tos körülményre is felhívta a figyelmet: még 
ha lesznek is lemaradások, a továbbtanulás 
szempontjából lényeges kimeneti eredmény 
nem csökkenhet. Ezért a tananyagban sze-
lektálni kell, és a pedagógusok szelektálni is 
fognak. Vagyis – főleg a felső tagozatosoknak 
– elsősorban azt a tudást fogják átadni, ami 
a középiskolai részvételükhöz igazán szüksé-
ges. Ezzel a gyakorlatban valósul meg mindaz, 
amiről az oktatáspolitika évtizedek óta vitázik. 
„Itt a nagy lehetőség, hogy csökkentsük a tan-
anyag mennyiségét. Ehhez kell a tanárok bá-
torsága, és ez meg is lesz, hiszen a többség-
nek megvan az a gyakorlata, hogy ezt kiválóan 
megoldják.” Emellett – tette hozzá – sokkal 
nagyobb figyelmet lehet majd fordítani a leg-
fontosabb tartalmi elemek gyakorlására és a 
készségek fejlesztésére.

BoDACZ BALáZS

Útkeresés a digitális oktatás 
labirintusában
A kényszerű digitális távoktatás évtizedes oktatás-
politikai vitát oldhat meg a gyakorlatban, neveze-
tesen azt, hogy mekkora tananyagra van szükség. 
A válasz: kevesebbre. A számítógép monitora előtt 
ülve ugyanis a biflázás jelentősége csökken, nő vi-
szont a gyakorlásé. A tanárok elég bátrak lesznek 
hozzá, hogy megoldják azt, amit emberöltőnyi idő 
alatt nem sikerült. A szülők előtt pedig le a kalappal. 
lévai Andrással, az Újpesti szűcs sándor Általános 
iskola igazgatójával beszélgettünk.

Lévai András, az Újpesti 
Szűcs Sándor Általános 
Iskola igazgatója
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s p o r t

kétezer métert futott mezítláb a világbajnoki aranyéremért

Mizsér Attila: pánikba estem, 
és meg is haltam egy kicsit

Esős időre ébredtek az öttusázók Melbourne-
ben az 1985-ös vébé futóversenyének reggelén. 
A magyarok, a szövetségi kapitány, Török Ferenc 
irányításával elvégezték a szokásos bemelegí-
tést, mindenki leellenőrizte a szögescipőjét, és 
izgatottan várták a rajtot, hiszen nem kisebb cél 
lebegett előttük, akár két aranyérmet is nyerhet-
nek, ha minden jól alakul.

– A kettőből az egyik sikerült – emlékezett 
Mizsér Attila. – A csapatot elvesztettük, „csak” 
az ezüst jött össze, de az egyéniben sikerült az, 
amire mindig is vágytam, enyém lett az arany-
érem. Igaz, nem akármilyen körülmények között 
lettem világbajnok.

A négyezer méteres pálya alaposan próbára 
tette a versenyzőket, hiszen a rengeteg esőtől 
felázott, füves, sáros talajon minden lépésre 
figyelni kellett a futóknak. Mizsér Attila tudta, 
hogy Sztarosztyin legalább olyan jó futó, mint ő, 
de abban biztos volt, ha kell, „meghal” a pályán, 

de nem hagyja kiénekelni azt a bizonyos sajtot 
a szájából.

– Felépített taktikával szedtem a lábaimat, az 
edzők ötszáz méterenként bemondták, meny-
nyivel vezetek a mögöttem loholó orosz előtt, 
éreztem, nagy baj nem történhet, ha bírom az 
iramot. Én bírtam, de a csukám feladta a har-
cot, 2100-nál a jobblábas szögesem beragadt 

fazekas Marcsi lemaradhat 
az olimpiáról

a sárba, és csak a zokni maradt rajtam. Pánikba 
estem, dönteni kellett, visszafordulok a cipőért 
vagy megpróbálom a lehetetlent, és mezítláb 
futok tovább.

Sokat gondolkodni nem volt ideje Mizsérnek, 
ugyanis az orosz fokozta a tempót, és lefaragott 
két másodpercet a hátrányából, Attila már szinte 
érezte zihálását a nyakán. Nem tehetett mást, 
gyorsított, és tartotta pici előnyét.

– Bírtam háromezerkétszáz méterig, de ott 
meghaltam, már vártam, hogy Sztarosztyin el-
fusson mellettem. De nem jött közelebb, lehet, 
ő is meghalt egy kicsit a túlfeszített tempója 
miatt. Arra emlékszem, hogy négyszázzal a cél 
előtt valaki bekiabálta: Rizsa megvan, hat má-
sodperccel vezetsz. Így maradt a célvonalig, de 
hogy mi történt ott, arra nem emlékszem, mert 
elszakadt a film, csak percekkel később fogtam 
fel, hogy sikerült!

A bűnös cipő természetesen hazakerült az 
aranyéremmel együtt. A futóedző, Kárai Kázmér 
őrzi azóta, a lyukas, sáros zokni pedig Török Fe-
renc kapitányhoz került, aki bekeretezte, és a 
mai napig mutogatja a vendégeinek a „világbaj-
noki” koszos zoknit.

(gERgELY)  

Bátorfi Zoltán szövetségi kapitány kijelentette, 
egy jó formában lévő Póta georginának min-
denképp helye van a magyar válogatottban.

– A legfontosabb, hogy legyünk túl a járvá-
nyon, gina pedig adjon életet egy egészséges 
babának. Még nagyon sok idő van jövő nyárig, 
addig eldől, sikerül-e a visszatérése.

A női asztalitenisz-válogatott, a Madarász 
Dóra, Pergel Szandra, Fazekas Mária hár-
mas Póta nélkül harcolta ki a tokiói kvótát a 
portugáliai selejtezőtornán, és a szövetségi 
kapitány nem sokkal később elárulta, ennek a 
triónak adna lehetőséget az olimpián is.

– Örülnék, ha ott lehetnék Tokióban – nyi-
latkozta Póta a Kossuth Rádió adásában. – De 
az olimpia csak másodlagos, hiszen előbb le 
kell gyűrnünk a járványt, és nekem az első 
gyermekemet is világra kell hoznom. október-

november táján már szeretnék újra poénra 
játszani, de egyelőre fogalmam sincs, hogy 
anyukaként mi vár rám.

Ha a világranglistán legjobb helyen álló Pó-
tának sikerül a visszatérés, akkor a portugáliai 
selejtezőn két létfontosságú páros mérkőzést 
is megnyerő Fazekas Mária eshet(ne) el az 
olimpiai szerepléstől. 

– Azért, hogy egyáltalán játszhattunk a kvó-
táért, abban ginának elévülhetetlen érdeme 
van – fogalmazott a negyvennégy éves Faze-
kas Mária, aki a közelmúltban az UKTV ven-
dége volt.  – Szerintem, ha újra asztalhoz áll, 
akkor ott a helye a tokiói csapatban. Én biz-
tosan nem sértődnék meg, ha csak itthonról 
szoríthatnék a lányoknak, bár reménykedem, 
hogy nem így lesz.

gg

Az olimpia elhalasztása sok sportolónak okoz bosz-
szúságot, ám olyanok is akadnak, akik jól jöhetnek 
ki ebből. közéjük tartozik a babát váró Póta georgi-
na, aki már lemondott a tokiói szereplésről, ám most 
új esélyt kapott.

négy szám után hat másodperccel vezetett üldözője, a moszkvai olimpiai bajnok, 
sztarosztyin előtt Mizsér Attila a melbourne-i öttusa világbajnokságon, amikor rajthoz 
állt a négyezer méteres terepfutáshoz. ha megőrzi néhány másodperces előnyét, világ-
bajnok. Az orosz pentatlonos magabiztosan készülhetett a futásra, mert a vébé előtti 
versenyeken, igaz csak néhány másodperccel, de gyorsabban futott magyar ellenfelénél.
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Szükségmegoldások 
helyett pályázz!
Akár biciklitároló építésére is 
megnyerheted az 1,2 millió Ft-os fődíjat 
az OTP Business Társasházi Pályázatán.
Akár a lakók maguk is pályázhatnak, amennyiben rendelkeznek 
meghatalmazással. A beadásnak nem, a nyeremény átvételének azonban 
feltétele, hogy a társasház az OTP Banknál vezesse pénzforgalmi számláját.

Pályázatok benyújtásának határideje: 2020.05.17. 
 
A tájékoztatás nem teljes körű.  
Részletes feltételek: www.otpbusiness.hu/tarsashazipalyazat   
06 1 20/30/70 366 6666 • 06 1 366 6030

OTP_THT_Palyazat_Bicikli_102x130.indd   1 2020. 01. 27.   16:32

Szolgáltatás
  IKEA-típusú beépített szekrények, konyha-
bútorok, irodabútorok stb. méretre gyártása a 
legolcsóbban. Pl.: könyvszekrény 228x80x28 cm: 
13  800 Ft. Igényes munka, rövid határidő, nagy 
szín- és anyagválaszték. Tel.: 06- 30-368-1354

  Egyénre szabott ortopédiai talpbetét készítése 
azonnal. Újpest-központ. 1043. Bp. Munkásott-
hon u.14-16 (Bejárat a Mártírok útjáról) Vizsgálat 
és betétkészítés felnőttek és gyerekek részére. 
Bejelentkezés: +36-70227-5192 Várom régi és új 
pácienseimet.

  Kert- és telekrendezés! Metszés, permetezés, 
favágás, bozótirtás, térkövezés, kerítésépítés. Reális 
áron! www.telekrendezes.hu Tel.: 06-20-259-6319

  Fürdőszoba-felújítás A-Z-ig! Akadálymentesí-
tés, átalakítás kádról zuhanykabinra. Vízvezeték-
szerelés, burkolás, villanyszerelés minden egy 
kézben! Megbízható, minőségi munka! Referen-
ciák. Hívjon bizalommal! Kiváló tisztelettel: Kőrösi 
András Tel.: 06 20 936 0581 www.huvosklima.hu

Könyv
Könyvet vásárolok minden mennyiségben. Antik, új és 
használt is érdekel. Régi képeslapot, jelvényt, kitüntetést 
is veszek. Lomtalanítást vállalok. Tel.: 06-20 924-4123, 
e-mail: borbelyimre69@gmail.com

Eltartás 
  oRVoSCSALáD kedvező életjáradékot fizet idős 
nyugdíjas budapesti lakásáért, odaköltözés nélkül. Tel.: 
06-20 441-0498

Régiség
  PAPÍR- és fémpénzt, bélyeget, képeslapot, pa-
pírrégiséget, régiségeket vásárolunk és árverésre 
átveszünk. VI., Andrássy út 16. Tel: 266-4154, Nyit-
va: H-SZ: 10-17, Cs: 10-19

  HERMINA ANTIKVITÁS a XIV. kerület THÖKÖLY ÚT 
100/B-ben vásárol magas áron törtaranyat 9 ezer Ft-
tól, fazonaranyat 22 ezer Ft-ig, asztali-, fali-, zseb- és 
karórákat. Festményeket, antik bútorokat, Herendi, 
Zsolnay, Meisseni… stb. porcelánokat, Kovács Mar-
git-, Hummel-, Gorka-kerámiákat, bronz és ezüst-
tárgyakat 300Ft-tól 900Ft-ig/gramm, háború előtti 
katonai kitüntetéseket, levelezőlapokat, képeslapo-
kat, hagyatékokat, Értékbecslés és kiszállás díjtalan! 
A Hungária körúttól 1 percre. Tel.: 06-20-358-8217

  Készpénzes felvásárlás! Arany 9 000 Ft-tól/ 9 500 
Ft-ig/g. Ezüst 350 Ft-tól. Bizsukat, ékszereket, búto-
rokat, festményeket, Herendi-Zsolnay, gorka-, Kovács 
Margit-kerámiákat! Karórákat, régi pénzeket, érméket, 
képeslapokat, fényképezőgépeket, katonai eszközö-
ket, teljes hagyatékot. Díjtalan kiszállás, értékbecslés. 
V. Szent István K rt 25. Tel.: 06-70 608-6082, e-mail: 
szentistvankrt25@gmail.com.

Újpesti Napló ÖNNek címezve! Regisztráljon az Újpest Média honlapján 
(ujpestmedia.hu/ujpest-naplo-regisztracio/), hogy minden frissen megjelent 
lapszámot megkapjon e-mailben.

változik az Újpesti Napló megjeleNési Napja! A jelenlegi járványügyi 
veszélyhelyzetben előállt technikai okok miatt a lap minden második csütör-
tök helyett minden második kedden jelenik meg. Következő számunk április 
30. helyett 28-tól kerül a postaládákba!

h i r d e t é s

– Itt az új feladat Pelikán, egyenesen a maga szá-
mára találtuk ki!

– Tessenek rendelkezni velem, Virág elvtárs!
– Maga fogja lekommunikálni Pártunk és Kormá-

nyunk új rendeletét a nyugdíjakról.
– Már megint kommunikálnom kell? Virág elvtárs, 

én ezekhez a dolgokhoz ideológiailag nem vagyok 
elég képzett!

– Mondja Pelikán, maga nyugdíjas?
– Nem, hál’ Istennek!
– Miért olyan nagy öröm ez magának?
– Virág elvtárs, van egy csomó nyugdíjas isme-

rősöm…
– Na és?
– Hát nem szeretnék a helyükben lenni.

– Miért, mi bajuk van?
– Kevés a nyugdíjuk. Alig tudnak kijönni belőle.
– Kevés, kevés! Folyton ezt hallom! Miért lenne 

kevés?
– Virág elvtárs, havi 110 ezerből ma már nem 

lehet normálisan megélni.
– Az átlag nyugdíj ennél jóval magasabb Pelikán!
– Az lehet, Virág elvtárs, de átlagnyugdíjast én 

még nem láttam. Az ismerőseim nyugdíja viszont…
– Pelikán! Ne ismételgesse magát! Vegye tudo-

másul, hogy Pártunk és Kormányunk nem feledke-
zik el szüleink és nagyszüleink iránti kötelességéről, 
nem úgy, mint az előző kormányzok, melyek elvették 
a 13. havi nyugdíjukat.

– Azt azért tegyük hozzá, hogy adni is ők adták…
– Adták, adták! Nyomorult kis alamizsnát löktek 

oda! Mi viszont folytonossá tesszük a 13. havi nyug-
díj bevezetését!

– Ezt hogy fogják csinálni, Virág elvtárs?

– Úgy, hogy négy éven keresztül minden évben 
kapnak majd egy heti pluszt! Érti?

– Értem. Illetve, nem értem! Négy részletben fog-
ják megkapni a 13. havi nyugdíjukat?

– Így is lehet mondani, de ennél sokkal jobban 
hangzik majd, hogy folyamatosan kapják meg.

– Virág elvtárs, én két év múlva mennék nyugdíj-
ba. Akkor hogyan kapom meg a részleteket? Egy-
ben az addigi három részletet, vagy attól kezdődik 
nekem a négy év?

– Erről most nem nyitok vitát, elvtársam! Vala-
hogy majd maga is megkapja! Pártunk és Kormá-
nyunk senkit nem hagy az út szélén.

– Ez világos, az út széle tényleg üres. Nekem 
azonban lenne egy kérdésem, Virág elvtárs.

– Kérdezzen bátran Pelikán, tudja, hogy nyugod-
tan kérdezhet.

– Virág elvtárs. Az úton, valóban senki nincs a 
szélen. De biztos, hogy egy úton járunk? EJ

Virág és Pelikán
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A Sajtangyalnál a földszinten a 13. üzletben
mascarpone valódi tejkészítmény 250 Ft/10 dkg | 3,5 %-os kecsketej 590 Ft/l |  

bivalymozzarella 650 Ft/10 dkg | tehénmozarella 290 Ft/10 dkg.

Az Olívánál a földszinten a 32. üzletben
durum Barilla tészták 450 Ft/0,5 kg | friss élesztő 800/0,5kg |  

lédig 1. osztályú kambodzsai jázmin rizs 950 Ft/kg | MUTI paradicsompüré 690 Ft/700gr.

Lupa Róbertnél a földszinten a 31. üzletben
Palánták nagy választékban! muskátli 600 Ft/db | ampolnás muskátli 3500 Ft/db | 

ampolnás csüngős begónia 3500 Ft/db | szúnygűző begónia 200 Ft/db |  
nefelejcs 300 Ft/db.
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A Magyar Húsok Boltjában az 1. emeleten a 121.2. üzletben
sertéskarajfilé 1999 Ft/kg | marhanyak (csont nélkül) 2290 Ft/kg |  
csirkemellfilé 1699 Ft/kg | sertés darált hús 1699 Ft/kg.

A Domán Family Grill Kft.-nél az 1. emeleten a 121.4 üzletben
házi nyelves disznósajt (csípős,fűszeres, normál,hagyományos) 330 Ft/10 dkg | 
házi véres, májas hurka (rizs, zsemle) 1690 Ft/kg |  
házi füstölt májasok (fűszeres, sült) 288 Ft/10 dkg.

Nézelődjön, válogasson, vásároljon az 
Újpesti Piac mellett, a Körcsarnokban!

Mindenkit vár a BUTIKSOR! 

JÓ ÁRAK, JÓ HELYEN!

2020. április 9–15.

UJPEST.HU/PIAC 

MAGYAR HÚSOK BOLTJA
121.2. üzlet

  csirkemellfilé

1699 Ft/kg

  házi nyelves disznósajt

330 Ft/10 dkg

HÚSAKCIÓK

ZÖLDSÉG- ÉS EGYÉB AKCIÓK

Várunk minden 
kedves vásárlót!

DOMÁN FAMILY GRILL KFT.
121.4. üzlet

A JÁRVÁNYÜGYI HELYZETRE VALÓ TEKINTETTEL  
A PIAC PLACC MŰKÖDÉSE  

HATÁROZATLAN IDEIG SZÜNETEL!

OLÍVA
32. üzlet

   durum Barilla tészták

450 Ft/0,5kg

SAJTANGYAL
13. üzlet

  kecsketej

590 Ft/l

Hétfő:  06 - 18 óráig Csütörtök:  06 - 18 óráig
Kedd:  06 - 18 óráig Péntek: 06 - 18 óráig
Szerda:  06 - 18 óráig Szombat: 06 - 14 óráig
                                Vasárnap: 06 - 14 óráig

Új nyitvatartás:
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„EDDIG ŐK MENTETTÉK MEG A VILÁGOT,
MOST RAJTAD A SOR!”

#MARADJOTTHON

/ujpest.Media       /deritibor.momentum   www.ujpest.hu

impresszum: bp. IV. ker. újpest önkormányzata

Újpest önkormányzatának hivatalos felületein tájékozódj!

DÉRI TIBOR
Polgármester IV. kerület


